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VOORWOORD RIK VAN DER PLUIJM

Jawel lieve verenigingsgenoot, daar is alweer de 
volgende editie van 't Haagsch Kwartiertje - uw 
tweemaandelijkse vertiertje. Maar laat ik niet 
vervallen in rijm, daar waar Sinterklaas al lang terug 
is naar Spanje en Pasen voor de deur staat. 

U kunt het aflezen aan de fleurige voorkant; ook deze 
editie staat vol met vrolijke artikelen. Zo hebben we 
het succes van de Babbelbox opgevat als een reden om 
er nog een te maken en keren ook de Haagse quotes 
terug. 

Ook fris en fleurig: het NOS-journaal heeft sinds kort 
een nieuwe nieuwslezeres, Amber Brantsen. Toevallig 
genoeg is deze mevrouw Brantsen een Leidse alumnus 
in - jawel! - de bestuurskunde. 't Haagsch Kwartiertje 
heeft een interview met haar gehad, welke u in deze 
editie vindt. 

Verder leest u een artikel van Paul Abels 
over de sleepwet, zijn er interviews met twee 
werkgroepdocenten en zijn er weer diverse puzzels  
te vinden.

Ik hoop dat u ook deze keer weer geniet van 
het verenigingsblad, het is met plezier voor u 
samengesteld. Let u wel op bij het omslaan van de 
pagina, u kunt zich prikken aan de nieuwe Haagsche 
Prikkel.ALMANAKKEN  •  ANNUARIA •  JAARBOEKEN  •  LUSTRUMUITGAVES  •  VERENIGINGSBLADEN

•  O n z e  z o rg v u l d i g e  e n  e n t h o u s i a s t e  m a n i e r  va n  b e g e l e i d e n  z o rg t  a l t i j d  vo o r  e e n  p r a c h t i g  e i n d re s u l t a a t
•  W i j  g a a n  i e d e re  u i t d a g i n g  a a n  e n  b i e d e n  d e  m e e s t  ve r n i e u we n d e  m o g e l i j k h e d e n
•  S t u d e n t e n  vo e l e n  z i c h  z e ke r  b i j  o n s !

w w w. o ra n geb o o k . n l

Rik
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Door onze correspondent in Gouda

EN VERDER

COLOFON

GOUDA - Al twee jaar runt oud-Bestuurskunde-student Claudia Bakker 
een rijschool in Gouda, toegespitst op voormalig politici en ambtenaren. 
De vele twijfels die anderen hadden over het idee zijn onwaar gebleken. 
Waar komt het succes van mevrouw Bakker vandaan? De redactie 
onderzocht het voor u. 
Claudia Bakker studeerde in 2008 af  voor de studierichting Bestuurskunde. 
Een ietwat bijzondere achtergrond voor een rijschooleigenares, al 
is mevrouw Bakker het daar niet mee eens. “Zelf  wilde ik een andere 
richting op dan public affairs of  de bureaucratie. Het was een kwestie 
van out-of-the-box denken. Wat kan je nog meer met een opleiding over 
besturen? Anderen leren hoe je een voertuig kan besturen, natuurlijk!”
De verscheidende klanten die mevrouw Bakker over de vloer krijgt, 
hebben elk verschillende wensen. “Voor oud-VVD’ers hebben we speciaal 
een aangepaste ‘dikke’ BMW in huis. Voor GroenLinksers hebben we 
dan weer een Volkswagen Type 2-busje met elektrische motor. Deel van 
mijn succes is uiteraard de wensen van je klant kennen.” De rijschool 
heeft in totaal tien auto’s klaarstaan voor de rijlessen. Veel aandacht 
in de rijlessen gaat ook uit naar verkeerspsychologie. “Ambtenaren 
hebben de gewoonte van alles een half  karwei te maken. Maar dat kan je 
natuurlijk op de weg niet maken. Daarom letten we tijdens de instructie 
op of  ambtenaren niet geneigd zijn bochten af  te snijden” 
Een van de laatste klanten die een speciaal lesprogramma heeft gevolgd 
is Fred, die liever niet met achternaam genoemd wil worden. “Ik was 
van mening dat ik wel een opfriscursus voor het rijden kon gebruiken, 
na al die jaren door een chauffeur rondgereden te zijn geweest. Door 
de uitstekende opleiding die mevrouw Bakker aanbiedt kon ik snel 
beginnen met een nieuwe carrière in het openbaar vervoer. Er is veel 
aandacht besteed aan het verkopen van buskaartjes, om gesjoemel te 
voorkomen. Nu mag ik natuurlijk ook geen bonnetjes meer vergeten bij 
het pinnen. Uitstekend!'

deHaagsche Prikkel
Alumnus succesvol met rijschool voor 
bestuurders
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Nog niet zo lang geleden liep 
Amber Brantsen door de gangen 
van de Universiteit Leiden. Nu 
loopt ze door de gangen van 
het NOS gebouw in Hilversum 
en groet ze haar journalistieke 
collega’s hartelijk. Hoe kijkt de 
presentatrice terug op haar tijd 
als Bestuurskunde studente?

NOS presentatrice Amber 
Brantsen over haar studie.  

Door: Michael v.d. Wetering

6

Het doel van Brantsen (28) 
is altijd geweest om in de 
journalistiek te eindigen. 

Ze begon daarom in Amsterdam aan 
de studie Media en Cultuur, maar 
besefte dat ze op een redactie niet 
veel had aan theoretische kennis 
over films en media. 

Daarom stapte ze over naar 
Bestuurskunde aan de Universiteit 
Leiden, wat haar inhoudelijk 
aantrekkelijker en interessanter 
leek.

‘Ik wilde met Bestuurskunde 
als breed fundament de 

journalistiek in’
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de marketing en het werven van 
studenten. Dat was leuk, want zo 
stonden wij aan de wieg van het 
opzetten van de nieuwe stroom.’ 

Vond je de studie zelf  ook leuk?

‘Ja en ik was vooral heel blij dat ik 
iets gevonden had wat ik interessant 
vond. Ik had eigenlijk een verkeerde 
studiekeuze gemaakt daarvoor. 
Ik was erg opgelucht dat ik veel 
leuk vond. Sociologie vond ik echt 
geweldig. Rechten was ook leuk, 
net als EUPP en Beleid. 

‘Behalve statistiek, dat vond ik echt 
niet leuk.’

Maar statistiek staat toch aan de 
basis van de beleidsstukken?

‘Ik denk dat ik al wist dat ik niet 
die beleidsstukken ging schrijven, 
waardoor ik het al niet meer zo 
interessant vond.’

Hoe was het om met 
journalistieke ambities tussen 
alle Bestuurskunde studenten te 
zitten?

‘Op de eerste dag van het eerste 
jaar zaten we bij elkaar en werd 
er gevraagd wat we wilden doen 
met deze studie. Sommigen wilden 
de politiek in, anderen wilden 
beleidsmedewerker worden. En ik 
wilde journalist worden. 

 ‘Iedereen vond het eigenlijk 
een beetje gek, maar ik wilde met 
Bestuurskunde als breed fundament 
uiteindelijk de journalistiek in. Het 
was wel een uitgedacht plan.’

Zag Bestuurskunde er toen 
anders uit?

‘Ja, wij zaten nog drie jaar in Leiden, 
in het Pieter de la Courtgebouw en 
er was nog geen onderscheid tussen 
BBO en EBM. 

 ‘Ik was op een gegeven 
moment studentambassadeur en heb 
toen samen met werkgroepdocenten 
Jan Pronk, Mark Reijnders en een 
andere student meegeholpen met 
het opzetten van EBM. Jan en 
Mark tekenden EBM uit met het 
Instituut en ik mocht helpen met 

‘Ik wilde met Bestuurskunde 
als breed fundament de 

journalistiek in’
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‘’Wij presentatoren redigeren 
vaak de tekst; je bent volledig 

onderdeel van de redactie’’

88

de 24-uurs redactie of  ik even 
koffie wilde drinken. Daar bleek 
de stagebegeleider ook bij te zitten, 
die mij al grinnikend aankeek. Toen 
kreeg ik de vraag wat ik er van zou 
vinden om het nieuws te gaan lezen 
op de radio. Mijn stagebegeleider 
lachte, want die wist het natuurlijk al 
lang. Maar zo begon het hier.’

Later mocht je naar 3 FM, het 
Radio 1 Journaal en sinds augustus 
zit je vooral bij tv. Hoe ziet een 
normale dag er daar uit?

‘Het begint op de redactie, waar je 
met de eindredacteur gaat kijken 
wat er in de journaals komt. Die is 
inhoudelijk de baas en bepaalt wat er 
in het bulletin komt, maar overlegt 
daarvoor wel met de presentator en 
de regisseur. Dan worden filmpjes 
gemonteerd en items gemaakt en 
moet ik tussendoor in de make-up. De 
teksten worden in de autocue gezet 
en dan begint de uitzending.’

Op wat voor manier combineerde je 
Bestuurskunde met journalistiek? 

‘Toen mijn studie startte, begon 
ik ook bij de lokale omroep van 
Leiden: Unity FM. Daar was ik 
radionieuwslezer en na een jaar ben 
ik overgestapt naar de regionale 
omroep Radio West in Den Haag. 
Ook freelancete ik als voice-over en 
zo had ik dus de studie, Radio West 
en een eigen bedrijfje.

 ‘Aan het eind van 
Bestuurskunde had ik nog geen 
stage gelopen, wat ik wel een gemis 
vond. Toen heb ik meegedaan 
aan de stagepitchdag van de NOS 
en mocht ik hier beginnen bij de 
binnenlandredactie. Dat wilde ik 
heel graag om zo te proeven van de 
landelijke journalistiek.’

En uiteindelijk mocht je ook bij 
de NOS komen werken.

‘Ik hoopte te kunnen blijven en liet 
me daar wel eens over uit, maar 
hoorde er niets concreets over. 

 ‘Totdat ik twee dagen 
voor het aflopen van de stage een 
mailtje kreeg van de chef  van 
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‘’Wij presentatoren redigeren 
vaak de tekst; je bent volledig 

onderdeel van de redactie’’
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'Je moet toch een bepaalde 
basiskennis hebben om te weten 
waar dat over gaat.’

Ondertussen moet Brantsen zich 
klaarmaken om de redactie op te gaan. 

Wil je nog iets meegeven aan de 
huidige studenten?

‘Met Bestuurskunde heb je zoveel 
kennis van verschillende dingen dat 
je overal wel gewild bent. Staar je niet 
blind op werken voor de overheid. 
Doe ook tijdens je studie al andere 
dingen en toon eigen initiatief.   
'Gewoon gaan, de wijde wereld in en 
niet afwachten.’

Om zes uur gaat ze zelf  de studio 
binnen en groet ze journaal kijkend 
Nederland: ‘Goedenavond’.

Als presentator bemoei je je dus 
ook met de teksten?

‘Ja, in principe maakt de verwerker 
een opzet voor de tekst, maar wij 
presentatoren redigeren die vaak. 
Ik weet bijvoorbeeld over welke 
woorden ik val en wat goed loopt. 
Je bent als presentator volledig 
onderdeel van de redactie.’

Wat zie je terug van Bestuurskunde 
in je huidige werk?

‘Elke dag zie je nog van alles terug. 
Vorig jaar was de presentatie van 
het regeerakkoord. Dat was mijn 
eerste grote uitzending. Een live 
programma van twee uur, met Ron 
Fresen en Xander van der Wulp in 
Den Haag en andere verslaggevers 
in het land. 
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Wat is jouw droombaan?

Hoofd veiligheidsadviseur 
bij Ministerie van 

Binnenlandse zaken - 
Sander

Ik heb geen dromen dus 
ook geen droombaan - 

anoniem

CEO van Apple zodat 
ik rijk word - Robin

Iets waar ik veel geld mee 
verdien maar nog wel bij de 

simpele Nederlander hoor, iets 
van rijke buschauff eur ofzo 

- Maarten

Burgemeester - 
Quinten

Iedere week maar iets van 
een half uurtje kartonnen 
dozen uitpakken ofzo - 

Haije

Fulltime konijntjes 
knuff elen - Laura

Turboprolyb 
bestuurder op de 
kermis worden - 

Kelvin

Cultureel attaché - 
Milou Ik wil later graag Meryl 

Streep worden - Rik

Later wil ik werken op 
de USS Enterprise - 

Frank
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?

Premier van 
Nederland - Rebecca

Bekende dichter, zo kan ik 
anderen inspireren zonder de 

stress die bijvoorbeeld een CEO 
heeft  - Kevin

Modeontwerpster omdat het 
geweldig is andere mensen jouw 

zelfgemaakte kleding te zien dragen 
en je van verschillende materialen 

kunst kunt maken - Colinda

Prof voetballer omdat 
het me super vet lijkt - 

Emiel

Scoutingleiding want ik 
vind werken met kinderen 
leuk en het is enorm vrij en 

open - Kim

Elke dag een ander 
baantje - Vincent

Gewoon betaald worden 
voor alle nutteloze 
dingen die ik doe - 

Dylan

Bekende dichter, zo kan ik 
anderen inspireren zonder de 

Eenhoorn verzorger - 
Bart

Werk waar ik veel geld mee 
verdien en niet met tegenzin 

heen ga - Benthe

Diplomaat - Esther

CEO van Schiphol 
- Jasper

Fysicus, lijkt me echt fantastisch 
als je zo kunt nadenken over de 

natuurkunde - Michael

Bij God geen idee - 
Atma
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Door: Laura Mausolf

12

Door: Laura Mausolf

12

vakken welke de professoren geven. Dit doe ik met 
behulp van mijn brede achtergrond en kennis van 
vooropleidingen en ervaring. 

Hoe lang werkt u hier al?
Ik werk hier nu al sinds maart 2017. 

Wat is uw vooropleiding? 
Ik heb eerst gestudeerd in Middelburg aan de 
University College Roosevelt waar ik mijn eigen 
vakkenpakket kon samenstellen. De studie is erg 
internationaal en alles wordt ook gegeven in het 
Engels. Nadat ik hierin mijn bachelor gehaald heb, 
ben ik een Master in Crisis & Security Management 
gaan doen. Dat was ooit eens een onderdeel van bestuurskunde zelf, maar is nu een 
eigen instituut bij onze faculteit. Verder heb ik nog meer kennis en ervaring opgedaan 
door onder anderen mijn werk bij het consultancybureau Crisisplan. 

Hoe bent u hier terecht gekomen? 
Ik heb naar aanleiding van een vacature gesolliciteerd, dat is hoe ik bij de Universiteit 
Leiden terecht ben gekomen. 

Wat is er leuk aan het werken bij de universiteit?
Het voelt wel als presenteren zoals je als student ook doet en nu vertel ik inhoudelijk 
ook echt belangrijke stof  en leer ik mensen iets. Ik vind het leuk verbanden te 
leggen binnen de stof  die studenten leren en pas ook graag mijn kennis van mijn 
vooropleiding toe op de werkgroepen die ik geef. Ik vind het leuk mensen iets te 
leren en mijn eigen kennis ook toe te passen op hoe ik hen dat leer. 

Wat is er minder leuk aan het werken bij de universiteit?
Soms zou ik wel graag een assistent willen voor al de e-mailtjes die ik krijg, dat kan 
toch wel erg veel worden… 

Wie bent u? 
Ik ben Rianne Kleinveld, 28 jaar oud en woon momenteel in Amsterdam.

Wat is uw functie?
Ik ben werkgroepdocent bij de Universiteit Leiden campus Den Haag bij de 
opleiding Bestuurskunde. Ik voer de praktische opdrachten uit die behoren tot de 

lEER JE WerkgroepDOCENT KENNEN
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Wie bent u? 
Ik ben Margot Kersing en ik ben 29 jaar oud. Ik woon momenteel in Delft, maar 
kom oorspronkelijk uit Rotterdam.

Wat is uw functie?
Ik ben werkgroepdocent op de Universiteit Leiden campus Den Haag bij De faculteit 
FGGA (Faculty of  Governance and Global Affairs) bij het Instituut Bestuurskunde. 
De werkgroepen die ik geef  zijn voornamelijk filosofievakken, daar past mijn 
vooropleiding ook bij. Filosofie is wel een heel ander vakgebied dan bestuurskunde, 
zo vereist een vak als politieke filosofie een andere manier van denken dan de meeste 
bestuurskundevakken. Verder geef  ik ook vrij algemene bestuurskundevakken.

Hoe lang werkt u hier al?
Ik werk hier nu al bijna twee jaar.

Wat is uw vooropleiding? 
Ik heb eerst mijn bachelor gedaan in bestuurskunde 
hier aan de Universiteit Leiden en heb daarna ook 
mijn master erin gedaan. Daar bovenop heb ik ook 
nog een master in politieke filosofie gedaan.

Hoe bent u hier terecht gekomen? 
Toen ik afstudeerde was het moeilijk aan werk te 
komen en kwam ik bij de Universiteit Leiden mijn 
oude scriptiebegeleider tegen, die vertelde mij dat 

er op de Universiteit nog werkgroepdocenten gezocht werden en daarop heb ik 
gesolliciteerd voor de positie hier. 

Wat is er leuk aan het werken bij de universiteit?
Ik vind lesgeven onwijs leuk. Ik beleef  er veel plezier aan voor groepen te staan en 
inhoudelijk veel te vertellen. Het is leuk mensen iets te leren en het hen ook te zien 
doen, daarbij help ik ook graag. 

Wat is er minder leuk aan het werken bij de universiteit?
De organisatie voor de werkgroepdocenten loopt niet altijd even prettig. Zo is er 
maar een week voor de tentamens en volgt daarop direct het volgende blok, dit 
betekent dat wij als docenten het volgende blok al halverwege het vorige blok moeten 
gaan voorbereiden. Daar bovenop komt ook nog eens het nakijken van allerlei werk 
van de studenten, dat kan soms wel stressvol zijn. 

lEER JE WerkgroepDOCENT KENNEN
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Om in te lijsten
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Door onze correspondenten: 
Kim & Emma 

ZAGREB 

16

Terugblik Zagreb

Het begon allemaal met de busreis, 15 uur 
lang proberen een comfortabele positie 
te vinden. Een nacht vol koprollen en 
douanecontroles... Vervolgens de aankomst 
in Zagreb: de eerste indruk, om Najla even 
te quoten: “sad”. Het was zondag en alles 
was dicht en grijs. We konden wel vast de 
stad verkennen en de eerste hoogtepunten 
zien. Velen van die punten hebben we door 
de week heen uitgebreider gezien tijdens 
de excursies. Gelukkig maakte 2 euro per 
halve liter bier later op de avond veel goed 
en bleek dit alvast een warming-up voor 
de rest van de week te zijn. Om twaalf uur 
werden we uit het hostel gezet...

De volgende ochtend begonnen we met 
de eerste excursie; het hooggerechtshof. 
Dit was voor sommigen een lange zit, 
gezien onze eerste avond in Zagreb de dag 
ervoor... Vooraan was er een interessante 
discussie bezig, maar achterin was dat 
niet helemaal te volgen. ’s Middags zijn we 
naar de lobby-isten organisatie geweest, zij 
lobbyden voor lobby rechten en erkenning. 
Hier werd gevraagd wat onze eerste indruk 
was en zo volgde bovenstaande quote van 
Najla. Deze quote volgde ons de hele week 
en afhankelijk van het standpunt over 
corruptie waren mensen het er wel of niet 
mee eens. Maandagavond werden we weer 
eerder uit het hostel gezet en hebben we 
onze eerste kennismaking gehad met het 
beruchte Alcatraz - de kroeg waar we vaker 
zouden eindigen deze week. 
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Dinsdag was de eerste excursie naar het parlement met een prachtig oud 
gebouw en een reus van een Kamerlid. Hij was zelfs langer dan onze langste 
B.I.L’ers. Hier leerden we het politiek systeem van Kroatïe pas echt kennen 
met een open discussie en een goede rondleiding. Het mooiste was nog het 
contrast tussen onze jasje dasje look en de wollen trui en spijkerbroek van 
het parlementslid. 

De tweede excursie was naar een human rights organisatie. Hier waren ze 
van mening dat de corruptie zeker aanwezig was en een van hun doelen 
was dat te bestrijden. De avond eindigde in de karoake bar, waar de Kroaten 
verbaasden met Frans Bauer en de polonaise. Onze gouden keeltjes zullen 
ze niet snel vergeten, maar hier kwamen we wel persoonlijk de corruptie 
tegen; de DJ kon omgekocht worden! Woensdag zijn we naar de nationale 
bank geweest, waar we onze eerste sponsoractie binnenhaalden. Iedereen 
kreeg een pakket Kuna’s (de lokale munt). Interessant was hier het verhaal 
over hoe ze bezig zijn met de toetreding tot de euro. De tweede excursie 
van vandaag ging naar het nationale dagblad Jutarnji. We kregen een 
enthousiast verhaal van een van de hoofdredacteuren die ook de rare feitjes 
pagina deed en hier wat voorbeelden van gaf. Hij gaf ons ook spontaan een 
rondleiding, dus liepen er tijdens het spitsuur ineens 60 studenten door de 
redactie. Deze avond gingen we met z’n allen uit, de fameuze kroegentocht! 
We werden opgesplitst in twee groepen om maximaal gebruik te maken van 
het uur open bar en dat is gelukt. Daarna volgden nog twee kroegen waar 
we in ieder geval welkomsshotjes kregen. We eindigden in een luxe club. Al 
met al, een erg succesvolle avond. 

De volgende ochtend was voor sommigen wat zwaar. We gingen eerst naar 
de stockexchange, hier werd een verhaal gehouden over beleggen en waren 
er allemaal interactieve ‘’spelletjes’’. Deze hielden wel de boel wakker, maar 
of ze voor studenten bedoeld waren...’s Middags kwam de ambassadeur naar 
het hostel, omdat de ambassade te klein is voor 60 personen. Hij gaf ons 
nog een korte samenvatting over Zagreb en wenste ons een fi jne terugreis. 
Die terugreis was gelukkig rustiger, ondanks twee paspoortcontroles. Bij 
de eerste controle werd er gedaan alsof er in de buurt een strijd aan de gang 
was en bij de tweede was het net een soort overval om drie uur ‘s nachts in 
Duitsland, waarvan we de reden nooit zullen weten.  Voor we het wisten 
waren we weer op Den Haag centraal...
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CAREER EVENT
Bestuurskunde.. En dan?

Heb je het Career Event van 2 maart gemist maar had je er wel graag bij willen zijn? 
Geen probleem, de redactie geeft jou een recap van het evenement!

Gemeente Den Haag - Het Career Event werd geopend door drie 
ambitieuze trainees van het Rijkstrainee programma. Zij vertelden onder 
anderen over hun ervaring bij het solliciteren voor het trainee programma, 
hun dagelijkse schema en agenda en hun ervaring tot nu toe met het 
programma. Zo werd ook uitgelegd dat vrijwilligerswerk een belangrijk 
aspect is in het programma en het leren kennen van de gemeente Den Haag 
en er tot op zekere hoogte een band mee op te bouwen. 

Rijkdienst Voor Ondernemend Nederland - Twee sprekers van de 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland vertelden over de steun die zij 
bieden voor bijvoorbeeld duurzame initiatieven. Zo geven zij voorlichting 
en advies, financieren zij door o.a. subsidies, hebben zij een breed netwerk 
en voeren zij wet- en regelgeving uit.  

TOPdesk – Tijdens de workshop Leiderschap van het softwarebedrijf 
TOPdesk hebben wij kennis mogen maken met verschillende manieren 
van leiderschap tonen. Zo is aan bod gekomen hoe een team het beste 
kan worden samengesteld en op welke manier je als leidinggevende 
verschillende mensen kan benaderen. Ook werd aandacht besteed aan de 
verschillende rollen van leiderschap die je zou kunnen aannemen en welke 
rol het beste bij jou zou kunnen passen. Hoofdregel: doe wat je zelf prettig 
vindt en blijf dicht bij je eigen persoonlijkheid staan.

Inhuren Uitzendbureau – Uitzendbureau Inhuren heeft bij het 
Career Event een workshop gegeven over solliciteren. Elvira kwam ons 
vertellen over alle do’s en dont’s wanneer je op zoek bent naar een (bij)
baan. Zo vertelde zij bijvoorbeeld dat ze hele inconsistente of incorrecte 
cv’s ontvangt, ook al lijkt het vanzelfsprekend dat men alleen een netjes 
opgemaakt en accuraat cv opstuurt.
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IvCB - Tijdens de workshop over lobbyen werd een interessante presentatie 
gehouden over het concept “lobbyen”, want wat betekent dat nou eigenlijk? 
Over het algemeen wordt het geassocieerd met “achterkamertjes politiek” 
en wordt het niet in de meest positieve context besproken. De workshop 
gaf echter een verfrissend, nieuw beeld. Lobbyen zit vast aan regels en het 
gaat vooral veel om netwerken en informatie goed kunnen verwerken en 
verwoorden. Wat dat betreft is het een kunst, en zeker een interessante 
baan optie voor de toekomst! 

Funding Circle - Funding Circle heeft ook een workshop gegeven. Hier 
kregen we te horen over de ervaringen binnen Funding Circle en wat voor 
een organisatie het nu eigenlijk is. De boodschap die we mee kregen was: 
neem initiatief! 

PEP Den Haag - Wat is een wereldburger? We identificeren ons over het 
algemeen met onze nationaliteit, en dat kunnen er meerderen zijn of zelfs 
breder getrokken worden over niet één land, maar zelfs heel Europa. Maar 
een wereldburger is een redelijk nieuw concept en moeilijk te omvatten: 
want de hele wereld deelt niet dezelfde normen en waarden of cultuur. Het 
gaat daarom ook om superdiversiteit en het accepteren van verschillen in 
cultuur en afkomst, want als we elkaar simpelweg als mensen zien, hebben 
we toch veel meer overeenkomsten dan we doorhebben.

Het evenement werd afgesloten met een presentatie over het Hoogheemraadschap 
van Rijnland waarin door een enthousiaste spreker werd verteld over de 
waterhuishouding in Nederland, wat zeer belangrijk is! Zonder goede controle 
hierover zou het mooie Holland voor een groot deel overstroomd raken (dit werd 
uiteraard geïllustreerd met geografische plaatjes) en dit is dus een cruciale taak. 
Een boeiende eindpresentatie die nog de aandacht van studenten wist te behouden 
na een lange reeks presentaties.
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MASTERS

Zit jij in je laatste 
jaar van de bachelor 

bestuurskunde? 
Dan begint het 

te kriebelen: een 
master kiezen. 

Gelukkig valt er 
genoeg te kiezen. 

Een overzichtje 
van de aan 

bestuurskunde 
gelinkt masters:

Misschien wel de ‘most wanted’ master van allemaal is de master 
Crisis and Security Management. Mocht je het nog niet weten; als 
bestuurskundestudent heb je directe toegang tot deze master die 
zeer interessant is als je geïnteresseerd bent in veiligheidsvraagstuk-
ken, ongeacht of die interesse betrekking heeft op terrorisme of juist 
natuurrampen. Onder begeleiding van topdocenten zoals de direc-
teur van ISGA Edwin Bakker wordt jij dé veiligheidsspecialist die de 
maatschappij, zeker in deze tijden, hard nodig heeft!

Crisis and Security Management

Dit is een master die ingaat op het oplossen van hedendaagse, 
complexe overheidsproblemen. Hierbij wordt ook rekening 
gehouden met journalistiek, politiek én natuurlijk ook de bevolking 
waarvoor jij na het afronden van deze master de
verantwoordelijkheid draagt! Door deze master kun jij die persoon
worden waar de Nederlandse overheid naar snakt, doordat je 
verstand hebt van alle zaken die van belang zijn voor het runnen 
van een goed presterende overheidsorganisatie, door vakken 
als Human Resource Management, Organisatieverandering en 
Prestatiemanagement.

Management van de Publieke Sector
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De naam van deze master zegt het eigenlijk al; kun jij geen 
genoeg krijgen van bestuurskundige theorieën dan is deze master 
wat voor jou! Binnen Public Administration kan je kiezen uit 
drie specialisaties: International and European Governance, 
Public Management (Between Politics and Policy) en Economics 
and Governance. Zie jij jezelf al in een van de belangrijkste 
internationale of nationale bestuursorganen plaatsnemen? Deze 
master zal jou in dat geval ongetwijfeld een goede start geven 
voordat je echt aan de slag gaat!

Deze master is vooral interessant als je ambities hebt om je 
bestuurskundige kennis op internationaal gebied te gebruiken. 
In tegenstelling tot andere masters duurt deze master twee jaar; 
als je nog een extra jaar wilt genieten van je studietijd komt dat 
dus mooi uit! Buiten het schrijven van je masterscriptie krijg je 
ook zeer nuttige vakken zoals International Negotiation en zo 
wordt je klaargestoomd om Nederland op het wereldtoneel te 
vertegenwoordigen.

International Relations and Diplomacy

Public Administration

Haagsch Kwartiertje 2 2017-2018.indd   21 9-3-2018   12:35:16



22

2

Frans Tim
m

erm
ans is in de plenaire zaal van 

het EP zijn scheerm
es verloren. D

aarom
 groeit 

er al m
aanden een w

oeste baard op zijn gelaat. 
H

elp hem
 zijn m

esje terug te vinden!

2

H
elp hem

 zijn m
esje terug te vinden!

Haagsch Kwartiertje 2 2017-2018.indd   22 9-3-2018   12:35:17



‘t Haagsch Kwartiertje                              4e jaargang, nummer 2

23

3

KRUISWOORDPUZZEL

3

Voor de antwoorden van deze puzzel kunt u een mail sturen naar
thaagschkwartiertje@gmail.com
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maar dus ook voor het referendum.
De volksraadpleging die op stapel 
staat heeft een lawine aan artikelen, 
debatten en interviews losgemaakt. 
Dat alleen al is pure winst. Nog 
nooit is in Nederland een serieus 
debat gevoerd over het werk van 
inlichtingen- en veiligheidsdiensten, 
terwijl hun – grotendeels geheime 
– werk van groot belang is voor 
onze nationale veiligheid. Wat 
verwachten wij eigenlijk van de 
diensten, en hoever mogen zij gaan 
om Nederland veilig te houden? Uit 
alle discussies komt een tweeledig 
beeld naar voren. De verwachtingen 
zijn torenhoog; er ligt een absolute 
eis dat hier geen aanslagen zullen 
plaatsvinden, de samenleving niet 

Paul H.A.M. Abels

De sleepwet

Je kunt veel bezwaren aanvoeren 
tegen het houden van referenda, 
maar als het aanstaande referendum 
over de Wet op de Inlichtingen- en 
Veiligheidsdiensten (WIV, door 
velen aangeduid met de actiekreet 
Sleepwet) één positief  ding heeft 
losgemaakt, dan is het wel politiek 
engagement bij grote groepen, 
vooral ook jongere, burgers. Dat 
moet ik ook de actievoerende 
studenten meegeven. Zij hebben 
de (nog bestaande) wettelijke 
mogelijkheid tot het aanvragen 
van een raadgevend referendum 
aangegrepen om uiting te geven aan 
hun zorgen over de reikwijdte en 
gevolgen van de nieuwe wetgeving 
op de geheime diensten voor zaken als 
privacy en internetvrijheid. Met een 
zondags duwtje van Lubach werden 
de benodigde handtekeningen 
verkregen en kan Nederland zich 
opmaken voor een stembusgang op 
21 maart aanstaande, niet alleen 
voor de gemeenteraadsverkiezingen, 

Een slepende discussie

over
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duurzaam ontwricht wordt door 
cyberaanvallen, niemand hoeft 
te vrezen voor de lange arm van 
regimes die zij ontvlucht zijn etc. 
Daar staat tegenover dat de diensten 
die hiervoor moeten zorgen met 
groot wantrouwen te maken hebben 
en een vrees dat zij zonder reden gaan 
wroeten in de levens van onschuldige 
burgers.

Waar komt dat grote wantrouwen 
vandaan? Voor een deel hebben 
geheime diensten dat over zichzelf  
afgeroepen. De onthullingen van 
mensen als Snowdon en Assange 
hebben een beeld doen postvatten 
dat dergelijke diensten het liefst een 
surveillance-staat willen bouwen, 
waarin de overheid volledig zicht en 
controle heeft over haar burgers. 

Sommige praktijken in de VS wezen 
ook in die richting en tegen dat 
negatieve beeld moeten nu ook 
diensten elders in de wereld vechten, 
ook in Nederland. Daarbij helpt het 
dan ook niet dat de diensten zelf  
vanuit hun traditionele oesterkramp 
te weinig open en transparant zijn 
om deze beeldvorming enigszins bij 
te stellen in realistische zin. 

Toch is meer openheid over 
taken, werkwijzen en bijzondere 
bevoegdheden de belangrijkste 
remedie om misverstanden weg te 
nemen. Volwassen burgers nemen 
in deze moderne tijd geen genoegen 
met obligate en sussende antwoorden 
of  vage geheimzinnigdoenerij. Zij 
moeten eerst en vooral begrijpen 
waartoe deze diensten op aarde 
zijn, wat ze nodig hebben om aan 
die hoge verwachtingen van de 
maatschappij te voldoen en dat 
onafhankelijk toezicht daadwerkelijk 
een belangrijke garantie is voor het 
tegengaan van machtsmisbruik. Als 
de politiek vervolgens goed luistert 
naar de reacties en bezwaren van 
de burgers en bereidheid toont de 
huidige wet met enkele reparaties 
nog toekomstbestendiger te maken, 
dan is er voldoende maatschappelijk 
draagvlak voor de WIV. De uitslag 
van het referendum doet er dan niet 
eens meer zoveel toe.
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• De langstzittende premier van Nederland moest vanwege zijn zware 
baardgroei zich tweemaal per dag scheren. Om die reden had hij altijd 
een scheerapparaat bij zich.  

• Oud-klasgenoot François Lecluse zat bij Lubbers op het Canisius 
College in Nijmegen. Lubbers volgde daar na de vierde klas alpha 
én bèta en gaf  bij proefwerken altijd heel systematisch aan: dit is 
oplossing 1. Oplossing 2 en 3 kwamen eronder als een soort toegift. 
Lecluse weet zich te herinneren dat zijn klasgenoten rond kerst 1951 
onder elkaar zeiden: 'die wordt beslist minister.'

• Wollige uitspraken waren Lubbers niet vreemd. Voor zijn taalgebruik 
is de definitie lubberiaans ontstaan. Typisch lubberiaans is: ''Voor de 
voet weg moet dit probleemveld worden neergetunneld."

• Tijdens de laatste zware verkiezing van Balkenende in 2010 werd 
hij toegewezen op zijn politieke vrienden. Als steunpilaren waren 
destijds aanwezig in het Catshuis: zijn politiek adviseur, zijn vrouw 
en Ruud Lubbers, om hem een hart onder de riem te steken. Een 
gebaar dat Balkenende nooit zal vergeten.  

Ruud Lubbers
Deze editie in ''Bekende bestuurders'':

Haagsch Kwartiertje 2 2017-2018.indd   26 9-3-2018   12:35:19



27

Alexander Pechtold (D66) laat zich uit over de kwestie Zijlstra:
‘’Ik moet de eerste Rus nog tegenkomen die zijn fouten zelf  rechtzet.’’

Sander Dekker (J&V) over zijn baan als minister:
''Alleen in de kroeg, als de rekening komt, ben ik minister zonder portefeuille.''

Bente Becker (VVD) over het bestrijden van huisjesmelkers in Amsterdam:
''Deze vechtende vastgoedmagnaat, Ton Hendriks, sloeg samen met zijn zoon 
Rob letterlijk iemand het ziekenhuis in. Het is tijd dat het kabinet zelf  een rechtse 
directe uitdeelt.

Sharon Dijksma (PvdA) is bang dat haar lengte de spreektijd dwarsboomt:
''Voorzitter. Ik moet even het katheder een halve meter naar beneden gooien. Ik 
hoop dat dit niet van mijn tijd afgaat.''

Dion Graus (PVV) over het volgen van de partijlijn:
''Nou, de lijn-Graus bestaat nog niet. Ik ben wel van plan om ooit een keer een 
geurlijn te beginnen: de lijn-Graus met geurtjes, maar die bestaat nog niet.''

Over tot de orde van de DagUw portie parlementaire praat in...

27

Ruud Lubbers
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FUNDING CIRCLE NEDERLAND ZOEKT STAGIAIR(E)

Funding Circle is 's werelds grootste online marktplaats voor zakelijke 
leningen, buiten China. We veranderen structureel de manier waarop 
geld geleend en uitgeleend wordt. We helpen het MKB om te groeien, 
creëren duizenden banen en veranderen het leven van ondernemers. 
Tegelijk zorgen we dat investeerders een eerlijk rendement kunnen 
behalen en hun geld direct kunnen laten werken in het MKB.

We zijn één van de snelst groeiende bedrijven in de wereld, met teams 
in Amsterdam, Berlijn, Londen en San Francisco. Voor de groei in 
Nederland zijn Leidse bestuurskundigen niet onbelangrijk geweest; van 
sales en special projects tot onze Managing Director; (oud-)BIL’ers zijn 
ruimschoots vertegenwoordigd. 

Voor ons kantoor op de Amsterdamse Zuidas zijn we op zoek naar 
nieuwe stagiair(e)s. Wat betreft de concrete invulling van de stage zijn 
we, zowel qua duur als qua inhoud/afdeling (bijvoorbeeld marketing, 
content, sales of daarbuiten) flexibel. Wel is van belang dat je over 
academisch werk- en denkniveau beschikt, net als een gezonde drive 
om net even verder te gaan waar anderen stoppen. 

Is je interesse gewekt, of wil je gewoon wat meer weten? Neem contact 
op met Jasper Verbeek: 

jasper.verbeek@fundingcircle.com

 	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	   	  Join	  us	  now!	  
De	  mogelijkheden	  zijn	  eindeloos.	  Begin	  jouw	  reis	  hier:	  	  www.thehospitalitist.nl	  
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